

كتب - عبدالقادر رمضان:

أكدت الشركة العربية للأسمنت المضى نحو القيد في سوق الأوراق المالية، خلال الربع الأول من العام المقبل.

كشف خوسيه ماريا، الرئيس التنفيذي للشركة، عن تعيين شركتي EFG هيرميس، وCl كابيتال، للقيام بدور المستشار المالي لعملية الطرح، فيما لم يتم بعد تحديد نسبة الطرح بشكل نهائي، مؤكداً عزم الشركة الطرح في الموعد المحدد، رغم الظروف السياسية والاقتصادية التى تشهدها مصر حالياً .

قال ماريا، لـ «البورصة»، إن الطرح يهدف إلى استبدال حصص الملكية، وزيادة محدودة في رأس المال، يجرى اللازم للتوسعات الخارجية التي



خوسیه ماریا

تعتزم الشركة إجراءها خلال المرحلة المقبلة، نافياً استخدام زيادة رأس المال في التوسع محلياً أو إضافة خطوط جديدة لإنتاج الأسمنت. وأشار إلى أنبه يجرى حالياً التشاور مع مساهمي الشركة لتحديد العام الجاري على 3.1 مليون طن تحديد قيمتها حالياً، لتوفير التمويل نسبة الطّرح، لكنه قال إنها لن تقل عن 22.5% ولن تزيد على 40%.

وأوضح أن رأسمال الشركة 757.479 مليون جنيه، تستحوذ شركة سمنتوس لا يونيون الإسبانية على 60% منها، و40% لمساهمين مصريين.

أشــار إلــي أن الـشـركـة تعانـي، حاليا، تراجعاً في أرباحها، بنس تصل إلى 20% بنهاية العام الجارى، نتيجة انخفاض الإنتاج بنسبة 30% على خلفية نقص إمـداد مصنع الشركة في السويس، بالغاز اللازم لتشغيلهما ولم تتمكن من تشغيل خطى الإنتاج بشكل منتظم منذ سبتمبر من العام الماضي.

قال إن النقص في إمـدادات الغاز لايزال مستمراً، متوقعاً ألا يزيد إنتاج الشركة من الكلينكر مقابل 4.2 مليون طن العام الماضى، بتراجع 1.1 مليون طن.

ACC proceeds with EGX's listing plan

The Company commissions "EFG-Hermes" and "CI Capital" as financial consultants for the IPO

Arabian Cement Company confirms proceeding with listing its shares on EGX by the first quarter of 2014. Jose Maria Magrina, Chief Executive Officer of Arabian Cement Company (ACC), announced that the Company has commissioned EFG-Hermes and CI Capital as financial consultants for the IPO. The percentage of shares to be offered in IPO hasn't been specified yet. ACC plans to offer its shares as scheduled though the current political and economic instability. Maria told AlBorsa Newspaper that the offering aim is to restructure the Company's equity and to increase its capital in order to provide the necessary funding for international expansions. Maria denied using the capital increase in expanding locally or adding new cement production lines. ACC CEO noted negotiating with the Company's shareholders to determine the percentage of shares to be offered in IPO, adding that it won't be less than 22.5% and not more than 40%. Jose said that the Company's capital amounts EGP 757,479 million, Cementos La Union acquires 60% and 40% for Egyptian shareholders. Jose added that the Company's profits declined by more than 20% due to drop in production by 30% as a result of shortage in natural gas supplies delivered to the Company's two plants in Suez since September 2012. Shortage in gas supplies continue, expecting more decrease in the Company's production of clinker to reach 3.1 million tons, comparing to 4.2 million tons last year.